
2. Shromáždění starostů/2023 
 
12.10.2023, Kamenice nad Lipou 
Oficiální část setkání starostů zahájil v 18.10 předseda DSO a místostarosta obce Kamenice nad Lipou 
přivítáním v Pivovaru Kamenice nad Lipou. Sdělil všem přítomným, že součástí programu je také 
prezentace právních služeb pro obce společnosti Codexis a že zástupce této firmy již na shromáždění 
dorazil. Proto by bylo vhodné zahájit shromážděním bodem 6 / prezentací právních služeb, aby 
následně nebyl narušován program jednání, resp. shromáždění starostů mělo prostor pro své jednání. 
Starostové s uvedeným souhlasili. Slovo si tedy vzal zástupce firmy Codexis a představil balíček 
právních sužeb. 
 
Po ukončení prezentace pan předseda poděkoval za čas a vysvětlení funkcí balíčku Codexis a předal 
slovo paní Kolářové, aby vedla shromáždění.  
 

2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
Paní Kolářová požádala, aby změna programu – přesunutí bodu 6 na úvod jednání bylo potvrzeno také 
formálně a schváleno Shromážděním. Představila tedy upravený program. 
 
Program: 

1. Prezentace – nabídka baličku právních služeb - Codexis 

2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
3. Aktualizace SMĚRNICE č.3 – o finanční kontrole (zásady pro vykonávání dispozičního 

oprávnění, pro kontrolu a oběh účetních a jiných dokladů DSO Nová Lípa) 

4. Informace o podaných žádostech a o nových dotačních titulech 

5. Mimořádné členské příspěvky – služby 05-10/2023– schválení 

6. Mimořádné členské příspěvky Via rustica – schválení  
7. Různé 

 
Konstatovala, že shromáždění starostů je usnášeníschopné – je přítomno 21 hlasujících. Po úvodních 
informacích o počtu přítomných a představení programu požádala Alžběta Kolářová přítomné o 
schválení programu. 
 
Usnesení 7/2023  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje program jednání. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
Následně navrhla, aby zapisovatelkou byla Vlaďka Hojgrová, a zápis pak ověřil pan Brožek a pan Rajdlík.  
 
Usnesení 8/2023  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje zapisovatelku Vladimíru Hojgrovou a schvaluje 
ověřovatele (p. Brožek, p. Rajdlík). 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 

 
 

3. Aktualizace SMĚRNICE č.3 – o finanční kontrole (zásady pro vykonávání dispozičního 
oprávnění, pro kontrolu a oběh účetních a jiných dokladů DSO Nová Lípa)  

A.Kolářová informovala, že na základě dílčího přezkoumání hospodaření ze dne 14.8.2023, bylo DSO 
doporučeno aktualizovat Směrnici o finanční kontrole z r. 2018 a předložit Shromáždění starostů ke 
schválení. Důvodem je, že Stanovami není upravena výše dispozičního práva pro rozpočtová opatření, 
přičemž Stanovy ukládají předsedovi:  

 



A.Kolářová navrhla, aby předsedovi bylo dispoziční právo schváleno bez omezení. Důvodem je, že 
k rozpočtovým změnám v praxi DSO dochází vlivem schválených mimořádných příspěvků, jejichž 
schválení patří do kompetence Shromáždění starostů, a současně do kompetence Shromáždění 
starostů dle Stanov náleží: 

 
A.Kolářová informovala ještě přítomné, že Směrnice obsahuje také úpravu fyzické pokladny DSO. 
S ohledem na situaci, kdy fakticky tato nebyla, není a záměrem je, aby nebyla fyzická pokladna zřízena, 
budou informace o ní v rámci aktualizace ze Směrnice vypuštěny. 
 
Usnesení 9/2023 
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje dispoziční oprávnění předsedy bez omezení finančního 
limitu. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 

4. Informace o podaných žádostech  
A.Kolářová dále všechny informovala o podaných žádostech, a tedy o práci provedené zaměstnanci 
DSO za uplynulé období. Vypíchla některé projekty, aby na nich poukázala na úkoly, které je často třeba 
v souvislosti s realizací řešit jako včasná konzultace zadání PD se zpracovateli dotace, změny 
v rozpočtu, dodatky, vyúčtování. Upozornila také na povinnost monitorování projektů, a tedy 
předkládaní monitorovacích zpráv a doložení plnění cílů, pro které byl projekt realizován. Představila 
jednotlivé žádosti po členských obcích a požádala přítomné o připomínky a dotazy. Protože nebyly 
připomínky, přistoupila k dalšímu bodu jednání – schválení mimořádných členských příspěvků. 
 

5. Mimořádné členské příspěvky – služby 05-10/2023– schválení 

V souvislosti s představenými aktivitami DSO požádala o schválení mimořádného členského příspěvku. 
 
Usnesení 10 /2023 
Shromáždění starostů schvaluje mimořádné členské příspěvky za období květen 2023 -září 2023 ve výši 
1.338.414,- Kč. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
 

6. Mimořádné členské příspěvky Via rustica – schválení  
Předmětem tohoto bodu mělo být projednání dlužných členských příspěvků za Město počátky a Městys 
Horní Cerekev. Protože ani jeden ze zástupců uvedených obcí nebyl na Shromáždění přítomen, navrhla 
A. Kolářová, aby byl tento bod vypuštěn. Předsedkyně MAS Via rustica, která byla Shromáždění 
přítomna, tento postup podpořila. A.Kolářová tedy navrhla schválit usnesení o odložení tohoto bodu. 
 
Usnesení 11 /2023 
Shromáždění starostů schvaluje odložení bodu Mimořádné členské příspěvky Via rustica na rok 2023, 
z.s. na příští jednání. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
 

7. Různé 
Následně A.Kolářová informovala o nových dotačních možnostech, zejména o predikovaném vývoji u 
národních zdrojů, kdy se očekává model menší % dotace, část zvýhodněný úvěr, část spolufinancování. 
Tento model již aplikovalo MMR při žádostech na místní komunikace. 
 
V. Hojgrová informovala o programech životního prostředí, a to jak programech OPŽP, tak AOPAK. 
V tomto bodě vystoupil starosta J.Brožek a informoval přítomné, že do Města Černovice pozval 
zástupce SFŽP k podání informací o úsporných opatřeních. E.Zadražilová přidala informaci, že MAS 



pomáhá v území s vyřizováním dotací pro občany a že starostové mohou své obyvaele na MAS 
odkazovat. 
 
Na závěr V. Hojgrová informovala o projektu DSO Podpora sociální práce na území svazku obcí Nová 
Lípa, jehož cílem je rozvoj sociální práce v členských obcích, a to primárně formou terénní práce přímo 
na obcích (identifikace osob ohrožených / potřebných) a jejich následným přesměrování na odbornou 
sociální pomoc na obcích POU. Protož žádost nedosáhla potřebného počtu bodů, nebyla aktuálně 
podpořena. Jako hlavní příčina nižšího bodování byla identifikována malá provazba na sociální odbor 
Měú Pelhřimov. Z tohoto důvodu DSO vstoupilo do aktivní spolupráce s vedoucí odboru a v případě 
znovu vypsání výzvy bude spolupracovat na zpracování právě s ní, aby bylo dosaženo vyššího bodového 
hodnocení. 
 
Po tomto bodě byla oficiální část ukončena. Pracovnice DSO vyzvaly starosty ke konzultacím svých 
projektů. 
 

Zapsala Vlaďka Hojgrová 
 
V Kamenici nad Lipou dne 12.10.2023        
 
Ověřili:  
 
 
 
 
 
Jan Brožek        Zdeněk Rajdlík 
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